
Protokół z XLIII sesji 
Rady Miejskiej w Międzyzdrojach 

z dnia 29-30.09.2009 r. 
 

 
1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie quorum. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Sutyła otworzył obrady XLIII sesji RM. Na 

podstawie listy obecności, która stanowi zał. Nr 1 do protokołu, stwierdził wymagane 
quorum. Lista osób zaproszonych stanowi zał. Nr 2 do protokołu. Obecnych na sesji 10 
radnych, spóźnienie zapowiedzieli: Beata Kiryluk, Teresa Purgal, Janusz Piłat,  Roman 
Pawłowski, nieobecny Adam Wróbel. 

 
Przewodniczący poinformował o przebiegu organizowanego  w Międzyzdrojach                    

VI  posiedzenia Zarządu Miast Bałtyckich,  dziękując za wydajną  pomoc oraz wkład pracy 
pracownikom Urzędu Miejskiego: Anecie Czyżak, Tomaszowi Jakubowskiemu, Sylwii 
Jakubowskiej oraz Dorocie Purgal. 

 
2. Przedstawienie porządku obrad. 

 
Przewodniczący zapytał o ew. uwagi do przedstawionego porządku obrad.  

1) Burmistrz zaproponował  wyprowadzenie punktów 12 i 13 w sprawie ustalenia min. 
stawek poprzez rozbicie na dwa  projekty uchwał: w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXX / 286 / 08 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach z dnia  9 października 2008 r., zał. 
nr 2a)  w sprawie ustalenia minimalnych stawek czynszu za dzierżawę nieruchomości, 
położonych na terenie Gminy Międzyzdroje (0,50 oraz 0,60) oraz projekt uchwały                
w sprawie zmiany uchwały Nr XXX / 286 / 08 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach             
z dnia 9 października 2008 r. w sprawie ustalenia minimalnych stawek czynszu za 
dzierżawę nieruchomości położonych na terenie Gminy Międzyzdroje (5,10 oraz 
63,48 itp.). Jest to sugestia komisji, Burmistrz potraktował to jako autopoprawkę. 
Punkt 13 wyprowadza się do kolejnej sesji, a w miejsce punktu 12 wprowadza się 
dwie uchwały.  

2) Burmistrz będzie również wprowadzał autopoprawki do uchwał w trakcie ich 
omawiania. 

3) Radny Jan Burzyński  postawił wniosek o wycofanie punktu porządku w poz. 20 - 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości (ul. Orla – 
poprawa warunków zagospodarowania, dz. Nr 59 o pow. 50 m ²), ponieważ Burmistrz 
zwrócił się do Starosty  w  sprawie przebiegu granic działek. Wniosek w tej sprawie 
stanowi zał. Nr 3 do protokołu. 

4) Przewodniczący Rady Michał Sutyła zaproponował wniesienie do porządku 
dodatkowego projektu uchwały w sprawie  udzielenia pełnomocnictwa procesowego 
do reprezentowania Rady Miejskiej w postępowaniu przed Wojewódzkim Sądem 
Administracyjnym w Szczecinie. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie zgłoszone wnioski, zgodnie z kolejnością ich 
zgłaszania: 
1) wykreślenie punku 12; za wykreśleniem opowiedziało się 10 radnych obecnych na 

sesji. 
2) Wykreślenie punktu 13; za wykreśleniem głosowało 10 radnych, przeciwko był               

1 radny, zał. Nr 3 a) 
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3) Wprowadzenie w poz. 12 punktu; projekt uchwały  w sprawie ustalenia minimalnych 

stawek czynszu za dzierżawę nieruchomości położonych na terenie Gminy 
Międzyzdroje (0,50 oraz 0,60); za opowiedziało się 8 radnych, przeciwko była                    
1 osoba, wstrzymał się od głosu 1 osoba. 

4) Wprowadzenie w poz. 13 punktu: projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXX / 286 / 08 Rady Miejskiej w Międzyzdrojach z dnia 9 października 2008 r.                
w sprawie ustalenia minimalnych stawek czynszu za dzierżawę nieruchomości 
położonych na terenie Gminy Międzyzdroje (5,10 oraz 63,48 itp.); za uchwałą 
opowiedziało się 8 radnych, przeciwko 1 radny, wstrzymała się 1 osoba.  

5) Wniosek zgłoszony przez radnego Jana Burzyńskiego poddano pod głosowanie za 
przyjęciem opowiedziało się 7 radnych, wstrzymało się 3 radnych – wniosek nie 
uzyskał większości, zatem został odrzucony. 

6) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa procesowego do 
reprezentowania Rady Miejskiej w postępowaniu przed Wojewódzkim Sądem 
Administracyjnym w Szczecinie w poz. 27  i przesunięcie punktów  poddano pod 
głosowanie; nowy punkt w porządku uzyskał 10 głosów za przyjęciem.  

Całość porządku wraz z wprowadzonymi zmianami poddano pod głosowanie, za 
przyjęciem opowiedziało się 9 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. Porządek 
stanowi zał. Nr 4 do protokołu. 

 
3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Miejskiej z dnia 29.06.2009 r. 

 
Z protokołem z poprzedniej komisji zapoznała się radna Beata Kiryluk, w związku z czym 
proponuje się przyjąć protokół bez odczytywania, za przyjęciem opowiedziało się 10 
radnych.  
  
----------------------------  radny A. Kościukiewicz, stan 11 radnych ---------------------------- 
 
 
4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności pomiędzy sesjami. 
 
Burmistrz udzielił głosu obecnej na sesji zawodniczce międzyzdrojskiego Klubu Biegacza 
„Sporting” Agnieszce Leszczyńskiej, która podziękowała za finansowe wsparcie               
w ramach udzielanego jej przez Gminę stypendium sportowego. Podkreśliła, ze środki te 
pomagają Jej realizować plany sportowe, które przekładają się na pewne osiągnięcia , tj 
brązowy medal uzyskany podczas Młodzieżowych Mistrzostw Europy w biegu na 800 m 
oraz poprawienie rekordu na dystansie 800 i 400 m, jak również zdobycie brązowego 
medalu podczas Mistrzostw Polski Seniorów. 
 
Sprawozdanie Burmistrza, które odczytał i zreferował autor stanowi zał. Nr 5 do 
protokołu. 
PYTANIA:  
Radny K. Drzewiecki zapytał o punkt 10 sprawozdania, audyt wewnętrzny w zakresie 
zamówień publicznych, wyniki kontroli  i przedstawienie protokołu.  
Burmistrz wyjaśnił, że audyt to nic innego jak doradztwo ekonomiczno - budżetowe, 
zgodnie z ustawą przy pewnych wysokościach budżetowych należy wykonać taki właśnie 
materiał. Protokół  zostanie Radzie przekazany do wglądu.  
 
 Radny zapytał również o kontrolę ogrodów działkowych zleconych przez Radę. 
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Burmistrz wyjaśnił, że chodzi o zakres gospodarki wodno-ściekowej. Gmina będzie  
mogła wykonać prace po zmianie planu zagospodarowania przestrzennego, kiedy to 
będzie można doprowadzić kanalizację do granic działek. Ponieważ temat jest bardzo        
złożony, zostanie omówiony na posiedzeniach komisji – zapewnił burmistrz.  
 
-------------------------------- radna Teresa Purgal x 12 -------------------------------------------- 
Na pytanie radnego Romana Pawłowskiego, czy zostały nałożone jakieś kary 
porządkowe, Burmistrz odpowiedział, że straż  miejska ma takie uprawnienia, ale na razie 
z nich nie skorzystała. 
 Radny Jan Burzyński zapytał o ustalenia związane z kwestią ZGWW,  które miały 
miejsce w Dziwnowie.  
Burmistrz poinformował, że odbyły się dwa posiedzenia na sesjach w Dziwnowie, które 
miały na celu znalezienie środków na dofinansowanie i projektowanie dot. gospodarki 
wodno-ściekowej na terenie całej wyspy, gdyż musimy złożyć projekty, ale najpierw 
trzeba wydać pewne środki. Odbyły się dwie sesje w jednym dniu. Na jednej sesji 
uchylono uchwałę, a na kolejną sesję radni nie zgłosili się. Tymczasem goni nas czas,                        
a pozyskanie środków leży pod znakiem zapytania. Kolejna sesja zwołana w Dziwnowie   
umożliwiła wysłuchanie naszych argumentów, argumentacja została przyjęta , ale niestety 
w trakcie sesji zgłoszono wniosek  o przełożenie dyskusji. Szkoda, gdyż uczestniczył               
w spotkaniu cały zarząd,  zatem nie ma żadnych ustaleń na Walne Zgromadzenie. 

Przewodniczący Rady Michał Sutyła ma wrażenie, że Dziwnów wykazuje lęk przed 
nieznanym, tymczasem mają zostać wybrane władze, a nie ma żadnego porozumienia       
w tej sprawie. Sytuacja jest bardzo poważana, wszak pracujemy na trzy Gminy.  
 
 Radny Roman Pawłowski poinformował, że odczyta w późniejszym czasie  
stanowisko  delegatów z ramienia Gminy Wolin.  
 Radny Piotr Wójcik zapytał o punkt 17 dot. podpisania aneksu do umowy partnerskiej 
na budowę portu jachtowego w ramach projektu. 
Burmistrz omówił  projekt w którym jest 11 podmiotów, 6 gmin i 5 innych podmiotów tj. 
klubów żeglarskich. Spotkanie dotyczyło zmniejszającej się dotacji, gdyż przedsięwzięcie 
zostało potraktowane jak przedsięwzięcie komercyjne. Na naszą Gminę przypada          
8,5 mln zł., a inwestycja musi być zakończona do 2011 roku.  
 
 Radny Michał Sutyła zwrócił się zapytaniem do Burmistrza odnośnie przebiegu 
realizacji uchwały Nr XLII/431/09, podjętej w  sprawie wyrażenia zgody na 
wydzierżawienie nieruchomości na okres przekraczający trzy lata z 29 czerwca 2009         
(dot. ul. Nowomyśliwskiej). 
Burmistrz poinformował, że działki zostały wywieszone na tablicy,  po ustaleniu stawki 
będzie można ogłosić przetarg, wstrzymywaliśmy się do momentu ustalenia stawki, która 
wchodzi na dzisiejszej sesji. 
 Michał Sutyła chciałby poznać cały proces realizacji tej uchwały i wszystkie oferty, 
które w tym zakresie wpłynęły oraz porozumienie ze spółką  „Rex”. 
Burmistrz:  wywieszenie odbyło się zgodnie z procedurami, jedyna oferta jaka wpłynęła 
dot. firmy, która się zaprezentowała  radnym na sesji.  
Przewodniczący ogłosił przerwę celem przygotowania zagadnienia przez Burmistrza. 

   ---------------------- Przewodniczący  zarządził  30 min. przerwę ---------------------- 
 

Po przerwie głos w przedmiotowej sprawie zabrał Zastępca Burmistrza Mateusz 
Foltyński. 9 VII wpłynęło pismo do Gminy odnośnie ew. współpracy wraz                              
z proponowanym czynszem. W sierpniu wywieszono wykaz, ale wymagana jest zmiana 
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uchwały związana ze stawkami. Wykaz  został wywieszony 4 sierpnia 2009 r. na 
podstawie zarządzenia Burmistrza, wisiał  na tablicy wymagane 3 tygodnie. Po przyjęciu 
stawek zamieścimy ogłoszenie o przetargu. Nie wpłynął do tej pory żaden wniosek poza 
zainteresowaną  firmą, która  zaprezentowała się na sesji.  
 Jeśli chodzi o spółkę „Rex”, najwięcej informacji posiada Prezes Spółki. Zostały 
zrobione badania gruntu, wykazały konieczność palowania obiektu. Zainteresowanie  
lokalami użytkowymi było duże zatem zmieniono koncepcję. Na wszystkie lokale na 
parterze podpisano umowy gwarancyjne z osobami, które wpłaciły stosowne środki. 
Lokale bez problemu zostaną sprzedane, choć cena 8 tys. zł za metr kwadratowy nie jest 
niska.  Pozostaje sprawa parkowania. Na przestrzeni miesiąca - dwóch zostanie złożone 
pozwolenie na budowę. Boksy handlowe zostały również zapewnione  wszystkim osobom 
dotychczas handlującym i będą rozdzielone w drodze losowania.  
 Radny Roman Pawłowski zapytał, czy został wyceniony wkład Gminy do spółki          
(odp. wysokość wyceniona przez biegłego rzeczoznawcę została określona na 2 700,00 zł 
jeśli chodzi o grunt i taką wartość wnieśliśmy, Gmina ma 90% udziałów, później 
zmniejszymy do 40 %). 
 Kontynuując radny Pawłowski wyraził dygresję, że ludzie podpisując umowy 
gwarancyjnie niezbyt pochlebnie się o tym wyrażają, a dziwi to szczególnie, że Gmina jest 
większościowym udziałowcem. 
 
 Radny Michał Sutyła zapytał o dokładny kosztorys  w tym zakresie (w trakcie sesji 
zostanie udzielona odpowiedź), zasugerował również, że chętnie radni poznają Prezesa 
spółki.  
Przewodniczący zapytał o nabór na lokale użytkowe i mieszkaniowe. Wiceburmistrz 
odpowiedział, że w pierwszej kolejności są to dotychczasowi dzierżawcy, na pozostałe 
lokale nie trzeba robić specjalnej promocji bowiem pozostały 4 lokale i nie będzie 
stanowiło to problemu. Jeśli chodzi o mieszkania nie będzie ich dużo (7 lokali                     
i apartamenty). Kwota najprawdopodobniej  5-6 tys. za metr kwadratowy, ale nie zna 
szczegółów. Koncepcja się zmieniła w stosunku do pierwotnej, Pan Flotyński przedłożył 
ją radnym do wglądu. 
 Na pytanie radnego Janusza Piłata odnośnie planów związanych z rozpoczęciem 
inwestycji, Wiceburmistrz odpowiedział, iż uzależnione jest to od możliwości  
„palowania” zimą. 
 

Stan finansów Gminy omówiła Pani Agnieszka Francukiewicz, stanowi ona zał. Nr  6 
do protokołu. 
Inwestycje w trakcie realizacji przedstawił Burmistrz, informacja stanowi zał. Nr 7 do 
protokołu.  

Radny K. Drzewiecki zapytał o cmentarz komunalny, jak wygląda realizacja tego 
zadania, Kierownik ITI Tadeusz Konopacki odpowiedział, iż jesteśmy przygotowani do 
realizacji, ale nie mamy środków na ten cel, gdyż ogrodzenie cmentarza ma kosztować 
700 tys. zł. Plany są ujęte w zmianach do budżetu. 

 Na pytanie Radnej Teresy Purgal, czy w budynku przy ul. C. Skłodowskiej są 
planowane lokale dla niepełnosprawnych, Tadeusz Konopacki odpowiedział, iż są 
projektowane 3 lokale dla niepełnosprawnych z windą wewnętrzną.  

Radny Janusz Piłat zapytał o stopień zaawansowania na ul. Nowomyśliwskiej, czy są 
jakieś problemy z odcinkiem od ul. Komunalnej? 

Kierownik Tadeusz Konopacki wyjaśnił, że inwestycja przebiega jak najbardziej 
prawidłowo i zgodnie z harmonogramem. Był wprawdzie mały konflikt z  Zakładem 
Energetycznym, ale jest to  wszystko już załatwione.  
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Radny Roman Pawłowski zgłosił wniosek: w związku z trudną sytuacją ekonomiczną 

oraz wieloma projektami będącymi w opracowaniu wnioskuje o to, aby na 6 X 2009 r.  
przygotować wykaz inwestycji posiadających pozwolenie na budowę wraz z ich 
orientacyjnym kosztem, które są możliwe do  zrealizowania ze wskazaniem tych, które 
Burmistrz chce realizować.  

Burmistrz zobowiązał się, że zaproponuje Inwestycje priorytetowe, a wniosek 
potraktuje jak swój do realizacji.  

Radny Michał Sutyła zwrócił uwagę, iż w związku z remontem ul. Nowomyśliwskiej, 
należy postawić znak, iż należy przejść drugą stroną ulicy ze względu na istniejące tam 
niebezpieczeństwo. 

Radny Adam Jakubowski zapytał o selektywną zbiórkę śmieci, mieszkańcy zgłaszają, 
że na przyczepie nie selekcjonuje się wyselekcjonowanych w gospodarstwach domowych  
śmieci, tylko wrzuca się wszystko na jedną przyczepę.  

Kierownik ZOŚ Henryk Kamiński  wyjaśnił, że nigdy nie jest tak, aby                               
w poszczególnych pojemnikach  do segregacji śmieci były same wysegregowane odpady, 
jest to wymieszane i wymaga oddzielnego sortowania, dlatego część jest wywożona do 
Wolina, a część traktowana  jako odpady komunalne. 

Radni wyrazili dezaprobatę dla takiego nieekonomicznego gospodarowania, 
powiedział Radny Piotr Wójcik, gdyż  Gmina oddaje na wysypisko nieselekcjonowane 
odpady (droższe), narażając społeczeństwo na niepotrzebne wydatki związane                           
z wprowadzeniem segregacji śmieci (zakup worków itp.). Zaproponował zlecenie firmie 
sortowanie śmieci, odchodząc od sortowania przydomowego, aby nie niweczyć pracy 
ludzi. Zdaniem Burmistrza są to niemałe koszty, które należy ponieść. Możemy 
konkurować, ale nie uciekajmy się do drastycznych rozwiązań. Szczególnie, jak  dodał 
kierownik ZOŚ, że od 1 stycznia wzrasta cena odpadów komunalnych do 60 zł ,a opłata 
marszałkowska  wzrasta do 104 zł. 

Zdaniem Burmistrza nasze społeczeństwo nie jest zbyt karane,  choć nie bez znaczenia 
jest to, że powinniśmy mieć kilka specjalistycznych  samochodów do wywozu śmieci,  
dlatego trzeba dążyć do zakupienia odpowiedniego sprzętu, który pozwoli nam na  
prawidłowe wdrażanie segregacji.  

Radny Rafał Wolny uważa, że niezależnie od wszystkiego, segregacja powinna mieć 
miejsce w gospodarstwach domowych, ponieważ jest to etap edukacji społeczeństwa, 
który kiedyś zaprocentuje u naszych dzieci.  

                     --------------------------------- radna Beata Kiryluk, stan 14 radnych------------------- 
 

      Przewodniczący Rady zaproponował, aby na łamach informatora edukować nasze 
społeczeństwo w zakresie segregacji śmieci. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie sprawozdania Burmistrza, za 
przyjęciem opowiedziało się 12 radnych, 2 osoby wstrzymały się od głosu.  

 
5. Informacja Burmistrza z przebiegu sezonu letniego 2009 w Gminie 

Międzyzdroje. 
 
Sprawozdanie z działalności MDK przedstawiła dyr. MDK Pani Jadwiga Bober, materiał 
ten stanowi zał. Nr 8 do protokołu. 
Radny Drzewiecki zaproponował, aby TV kablowa rejestrowała wydarzenia kulturalne, 
które mają miejsce w ramach organizowanych imprez. 
Na pytanie radnego Romana Pawłowskiego, czy budżet MDK jest wystarczający do 
końca roku, Pani Dyr. MDK Jadwiga Bober powiedziała, że dysponuje dużym budżetem 
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dzięki czemu może wykonać planowane zamierzenia. Oczywiście największe wydatki 
związane są z dużymi imprezami, jednak należy podkreślić, że MDK również  zarabia,             
w sumie 650 zł zyskał w ramach własnych wpływów.  
 
 Radny Mateusz Bobek  zasugerował, że w związku  z coroczną organizacją  kampusu 
zrzeszającego 1000 osób można by pomyśleć, aby wrzesień był  miesiącem studenckim         
w odniesieniu do działalności kulturalnej MDK. Zdaniem Pani  Dyrektor jest to bardzo 
dobra propozycja i weźmie ją pod uwagę. 
 
Zagadnienie zreferowała również Pani Anetta Czyżak, która omówiła imprezy 
promocyjne, których organizatorem była Gmina: ,,Festiwal Siły, Sprawności i Urody”, 
„Mitting Lekkoatletyczny”, ,,Gala boksu zawodowego” jako impreza plenerowa.  

 
Komendant Straży Miejskiej Pan Eugeniusz Suchałobowicz stwierdził, że sezon 

przeszedł nad wyraz spokojnie. Planowano od VI-VIII prace na dwie zmiany, dyżurka 
była czynna do godz. 22.00. Telefon 986 nie był czynny bezpośrednio, zgodnie                         
z informacją, sygnał ten odbierał Szczecin. Straż  Miejska odebrała 4680 interwencji. 
Zasadniczy problem to niestety parkowanie samochodów, a w tym roku była to istna 
plaga. Zostało scholowanych 70 samochodów, była szansa na zrobienie lepszego wyniku, 
ale niestety zabrakło technicznych możliwości. Straż  Miejska wypisała w okresie sezonu 
70 mandatów, których ściągalność na podstawie zeszłorocznego sezonu była niezła. 
Zdaniem Komendanta doświadczenia tegoroczne należy przeanalizować i zmierzać do 
wyeliminowania samochodów z miasta. 

Radna Teresa Purgal wyraziła pogląd, iż z jak największym szacunkiem wyraża się                
o straży miejskiej, gdyż osobiście współpracowała ze strażą miejską i uważa, że byli 
bardzo skuteczni w tym roku, szczególnie w kwestii parkowania samochodów.  

Poza tym jest pełna podziwu dla umiejętności argumentacji straży miejskiej                       
w odniesieniu do dozoru w parku na ul. Kolejowej. Uważa natomiast, że organ 
wykonawczy  nie popisał się jeśli chodzi o zlikwidowanie złego wizerunku  dot. parku            
w środku miasta, szczególnie, że komisja Rady zaproponowała rozwiązanie w tej sprawie.  

Radny Kazimierz Drzewiecki wnioskuje o powrócenie do stref  miejsc postojowych  
w Międzyzdrojach wobec problemów związanych z parkowaniem samochodów.  
Radny Adam Jakubowski przekazał podziękowania Komendantowi Straży Miejskiej, gdyż 
osobiście śledził poczynania straży w zakresie dbałości o wizerunek miasta, choć jak 
zwykle opinie są  bardzo podzielone.  
Radny postawił wniosek o przygotowanie miasta do stref płatnego parkowania, w tym 
celu należy powołać komisję, która stwierdzi zasadność posadowienia tablic i znaków na 
terenie miasta. 
Radny Janusz Piłat zwrócił uwagę na osoby, które stoją z balonikami i podobnymi 
gadżetami na promenadzie w okolicy amfiteatru nie ponosząc z tego tytułu żadnych opłat. 
Zdaniem radnego nikt się tym specjalnie nie interesuje, łącznie ze słabo widoczną  na 
promenadzie i w mieście policją, czy są jakieś możliwości administracyjne odnośnie 
egzekwowania tego problemu? 
Burmistrz przyznał, że są problemy i pewne luki z egzekwowaniem tej opłaty, odbywa się 
to na płaszczyźnie straż miejska – inkasent. Dzieje się to zazwyczaj  późnym wieczorem, 
natomiast policja jest od przestępstw i wykroczeń  i trudno ją obciążać takimi sprawami. 
Osobiście Burmistrz uważa, że takie sytuacje będą zawsze się zdarzały, gdyż nie jesteśmy 
w stanie nad tym zapanować. 
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 Na pytanie radnego Michała Sutyły odnośnie jeżdżących po Międzyzdrojach kładów    
i ew. sposobów ich wyeliminowania, Komendant Straży Miejskiej wyjaśnił, że ten 
problem występuje na całym wybrzeżu, gdyż dzierżawione są w tym celu prywatne 
tereny. 
Zdaniem radnego Janusza Piłata można przeciwdziałać temu problemowi na etapie  
wydawania pozwoleń na działalności, jednak zdaniem Burmistrzynie jest to prawnie 
możliwe.  
 
Radny Jan Burzyński zwrócił uwagę, iż przy targowisku od ul. Dąbrówki zdemontowano 
znak, prośba o jego założenie.  
 
Kierownik ZOŚ Pan Henryk Kamiński uznał, iż aktualny rok był trochę lepszy niż 
poprzedni, odczuło się zdecydowaną poprawę, czystość w mieście była chyba 
zauważalna. ZOŚ zajmował się również ratownikami, będąc na podsumowaniu sezonu             
w Kołobrzegu  odebrał wyróżnienie za czystość i ratownictwo. Ma nadzieję, że                         
w przyszłym roku sytuacja będzie jeszcze lepsza, zapracujemy na lepszy wizerunek.  
Radna Teresa Purgal podkreśliła organizację pracy w ZOŚ, która była na bardzo wysokim 
poziomie. Miasto było czyste, widać było zaangażowanie pracowników  w utrzymanie 
czystości, systematycznie opróżniano kosze, a poszczególni pracownicy mieli swoje 
rewiry, o które dbali. Radna podziękowała za czystość w mieście oraz estetykę, której 
dopełniły kwiaty bardzo dobrze ocenione przez turystów. Opinię tę podzielił 
Przewodniczący Rady, który uważa, że miasto w sposób zasadniczy zmieniło swój 
wizerunek, ale należy podkreślić również mankamenty. Zdecydowanie za mało było 
śmietniczek na terenie miasta.  
Radny Piotr Wójcik zwrócił uwagę na pas zieleni niczyjej przy bazie rybackiej, nie jest on  
sprzątany, ponieważ nie ma właściciela. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie informację Burmistrza na temat przebiegu sezonu 
letniego, za przyjęciem opowiedziało się 14 radnych.  
 
6. Zapytania i wolne wnioski radnych. 

 
Radny Roman Pawłowski odczytał apel delegatów do Walnego Zgromadzenia ZGWW            
z Gminy Wolin, który stanowi zał. Nr 9 do protokołu. Deklarowaliśmy taką formę 
zobowiązania naszych delegatów do popierania kandydatów do ZGWW na podstawie 
budżetu i wyboru władz związku – powiedział radny. 
 
W związku z powyższym zgłosił wniosek formalny odnośnie zobowiązania naszych 
delegatów  do Zgromadzenia ZGWW o to, aby postawili wniosek o przeniesienie 
punktu: wybory Przewodniczącego Zarządu i Przewodniczącego Zgromadzenia  na 
kolejne Zgromadzenie, gdyż jeszcze nie wiemy, czy Gmina Dziwnów nie zgłosi swojego 
kandydata, a w międzyczasie zaprosimy na posiedzenie kandydatów i wówczas 
podejmiemy decyzje zobowiązującą naszego delegata do popierania wybranego 
kandydata. 
 
Radny Rafał Wolny wyraził opinię, iż  był pierwszą osobą, która  zgłosiła Panią Małgosię 
– pracownika ZGWW, aby mogła prowadzić prace nad projektem, gdyż dobrze się na tym 
zna. Jednak Pani Małgosia odmówiła, chciała się zająć pracą merytoryczną. Sytuacja jest 
niecodzienna, Gmina Dziwnów występująca z projektu, niejasność co do majątku  
powoduje to, iż Gmina Międzyzdroje zasługuje na to, aby mieć dwa głosy w Zarządzie 
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ZGWW. Jeżeli okaże się, że nie przystąpimy do projektu, a projekt nie ma szans, to 
Związek może być rozwiązany. Zatem podtrzymuje swoją kandydaturę i na pewno jedna  
z tych osób powinna być w Zarządzie. Radny Wolny zgłosił swoją kandydaturę, gdyż 
takich osób, które by mogły prowadzić Związek jest niewiele. W Związku pracują 3 
osoby, Związek korzysta z firm zewnętrznych, a jednak dobrnięto do możliwości 
pozyskania funduszy. Ma poczucie, że to co zaczął - powinno być kontynuowane              
i zakończone w tym samym składzie, choć ma pewnego rodzaju świadomość, że jest to 
okręt, który tonie. 
 Burmistrz wyraził zdziwienie wobec wypowiedzi radnego Romana Pawłowskiego 
odnośnie przełożenia wyborów. Pani Małgosia ze ZGWW jest kandydatką Wolina, 
kandydatów możemy przesłuchać, ale naszą kandydaturę możemy wybrać tu i teraz. 
Osobiście widzi na tym stanowisku radnego Rafała Wolnego, uważa również, że statek 
nie tonie, może jedynie jest dziurawiony i dlatego apeluje, aby Rada podtrzymała 
kandydaturę Rafała Wolnego. 
Radny Roman Pawłowski wyjaśnił, że odczytał jedynie pismo, gdyż został o to 
poproszony, a osobiście nie jest przeciwny kandydaturze Rafała Wolnego. 
 
 Radny Michał Sutyła uważa, że  Rafał Wolny jest osobą coraz bardziej kompetentną, 
co z zadowoleniem można zauważyć, będzie trzymał kciuki za powodzenie w wyborach 
naszego kandydata mając nadzieję, że będzie się to odbywało na zasadzie  współpracy       
i dobrego duetu z Panią  Małgosią, która jest równie mocno merytorycznie osadzona              
w swojej pracy. Przewodniczący podziękował również Burmistrzowi za  chęć realizacji 
projektu. 
 Radny Wiesław Kotwica uważa, że powinniśmy dać delegację naszym 
przedstawicielom, odnośnie głosowania na naszego delegata. 
 
 Radny Roman Pawłowski zapytany o to, czy podtrzymuje wniosek  wycofał go.  
 
Przewodniczący Rady zapoznał radnych z korespondencją, która wpłynęła do biura Rady:  
1) Poinformował o studium wykonalności, które zostało przesłane radnym drogą 

elektroniczną, jest to ostateczna wersja. 
2) Pismo Przewodniczącego ZGWW o  zabezpieczeniu środków finansowych. 
3) Sprawa Wisełki, przesłano fragment rozporządzenia Rady Ministrów, gdzie wskazano 

błędy proceduralne. Należy odpowiedzieć  sobie na pytanie, czy chcemy kontynuować 
tę sprawę, czy nie zajmujemy się tym więcej.  
 
Zdaniem radnego Romana Pawłowskiego jest to niemały  koszt -  23.600 zł i żałuje, 

że  pieniądze zostały wyrzucone w błoto przez jakieś niedociągnięcia proceduralne.  
Zdaniem Przewodniczącego dokumentacja jest nadal aktualna  i można z niej korzystać, 
należy wyciągnąć wnioski i sięgnąć po pomoc osób bardziej doświadczonych. 
 

Radny Wiesław Kotwica poruszył problem dojazdu do Gminy, jest to problem                     
z którym mieszkańcy się borykają od dłuższego czasu, w sezonie jakoś to się  
rozwiązywało, natomiast teraz mieszkańcy nie mają czym dojechać. Zwrócił się do 
Burmistrza o rozwiązanie tego problemu. 
Radna Beata Kiryluk poinformował, że Pan Karapulka uczestniczył w posiedzeniu 
komisji Spraw Komunalnych i Społecznych, pozwoliła sobie zaprosić również na 
połączone posiedzenie komisji 6 X 2009 r.  
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4) wpłynęła korespondencja od pana Karapulki odnośnie negocjacji z Zastępcą 

Burmistrza, chodzi o uwolnienie terenu dzierżawionego.  
Radny Wójcik uważa, że należy  włączyć innych przewoźników, radny Janusz Piłat 
natomiast uważa, że należy rozmawiać z PKS.  

Temat komunikacji był niejednokrotnie omawiany, najpierw należy się dowiedzieć czy 
możemy finansować przewozy pasażerskie. 
Burmistrz: do 6 X 2009 będzie przedłożona opinia prawna w tym zakresie, czy my możemy 
pokrywać  działalność firmy. Mamy dostać również symulację kosztów od sołtysów. Należy 
również zabezpieczyć środki w budżecie, co nie jest zbyt proste w dzisiejszej sytuacji. 
 

5) Wyrok WSA odnośnie skargi „Komunalnii” – skarga został oddalona. 
6) Informacja na temat powstania w Międzyzdrojach Klubu Stronnictwa 

Demokratycznego.  
7) W lipcu  wpłynęło pismo od Pani Różyckiej odnośnie stosunków międzysąsiedzkich. 
Czy prawdą jest, że MTBS nie otrzymał preferencyjnego kredytu na zabudowę                      
ul. Norwida. Odpowiedzi udzieliła Prezes  MTBS Dorota Siarska-Zacharewicz. Wniosek 
o promesę został zakwalifikowany pozytywnie, ale decyzja została przesunięta. Bank  
zwraca się bowiem o weryfikację wniosku, co nie znaczy, że kredytu nie otrzymaliśmy. 
Bez promesy nie można rozpocząć budowy. 

 
Radna Teresa Purgal zapytała, dlaczego na budynkach wywieszane są reklamy innych gmin, 
czy mieszkańcy zgadzają się na takie działania.  
Prezes Dorota Siarska - Zacharewicz wyjaśniła, że dzierżawa ściany jest sprawą  wspólnoty,  
a wspólnota się zgadza, ponieważ jest to przychód na rzecz wspólnoty.  
 

8) Skargę pana Kazimierza Osowskiego z dnia 6.06.2009 r. na działalności Burmistrza 
jako Zgromadzenia Wspólników MTBS przedstawił Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej Kazimierz Drzewiecki. 

Mecenas zaproponował, że przygotuje projekt uchwały, który zostanie wprowadzony do 
porządku, taka winna być prawna droga rozpatrywania skargi, dalej zajmie się tym Komisja 
Rewizyjna. 

Radny Janusz Piłat zwrócił uwagę na  inwestycję  przy byłym barze  ,,Korab” przy ul. 
Cichej i Gryfa Pom., czy chodnik w tym miejscu zostanie odtworzony?. Radny zwrócił się 
również do Burmistrza z prośbą o przygotowanie wykazu oraz opłat jakie wpłynęły od 
początku roku do  Gminy. 
Wiceburmistrz zobowiązał się, iż dopilnuje, aby firma doprowadziła chodnik do stanu 
poprzedniego. 
 

9) Podziękowanie Radzie Miejskiej i Burmistrzowi za otrzymanie odznaczenia 
„Zasłużony dla Międzyzdrojów” od Pani Danuty Szyksznian . 

10) Pismo odnośnie wzięcia pod uwagę nazwy ulicy imieniem Tadeusza Kasińskiego              
w Międzyzdrojach. 

11) Raport z  przeprowadzonego w Urzędzie audytu jest do wglądu w biurze Rady 
Miejskiej. 

12) Pismo Pani Danuty Lewandowskiej w sprawie dzierżawy przy ul. Zwycięstwa. 
13) Wniosek o dofinansowanie nauki  uczennicy  w ramach diet radnych, jest nowa 

propozycja świadczenia takiej pomocy przez radnych. 
14) Pismo ogrodów ,,Bursztyn” w sprawie uwłaszczenia działek – lista osób 

zainteresowanych. 
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Radny Roman Pawłowski poinformował, na prośbę sekretarza o apelu straży granicznej, która   
zwróciła się o ufundowanie  tablicy 60-lecia  Pomorskiej Brygady . 
Radny Michał Sutyła zapytał o plac  zabaw  przy promenadzie, czy jest on w jakiś sposób 
dozorowany. Pytanie podyktowane jest tym, że można zaobserwować coraz większą 
dewastację tego miejsca .  
Niestety Gmina musi sama naprawiać wynikłe z dewastacji szkody – powiedział Burmistrz. 
 Radny zwrócił również uwagę na konieczność posadowienia toalety - kontenera                
w miejscu placu zabaw wobec faktu, że Gmina nie wyraziła zgody na budowę toalet 
docelowych.  
 Burmistrz zobowiązał się, że zajmie się tym problemem, ale uważa, że należy 
pomyśleć o zbudowaniu toalety przy zejściu na plażę, gdyż  jest to konieczna inwestycja, 
można to doprojektować, a doraźnie można postawić kontener. 
 
--------------- Przewodniczący zarządził 15 min. przerwę------------------------------ 
Po przewie …………………………………… 
 
Przewodniczący zaproponował zmianę porządku obrad w związku z gościem, który przybył 
na  obrady  sesji - pan Dawid Szurmiej; za  zmianą porządku opowiedziało się 12 radnych, 
wstrzymały się 2 osoby. 
 

7. Podsumowanie przebiegu Międzynarodowego Festiwalu Gwiazd z udziałem 
zaproszonych gości. 

 
W posiedzeniu komisji uczestniczył organizator, który wręczył radnym kasetę  z  przebiegu 
Festiwalu Gwiazd w Międzyzdrojach. 
Ma nadzieję na pewne wnioski, które przydadzą się na przyszłość. Po raz pierwszy 
organizował taki festiwal w Międzyzdrojach i jest otwarty na uwagi, gdyż z pewnością nie 
udało się uniknąć pewnych błędów. 
Pan Szurmiej przedstawił koszty festiwalu,  ale nie jest możliwe zliczyć wszystkich kosztów. 
Jest to kwota ok. 4 mln zł., część była sponsorowana. Ideą przedsięwzięcia było  
przywrócenie na mapę Polski festiwalu w Międzyzdrojach. Nie z wszystkimi udało się 
domówić jeśli chodzi o udział w festiwalu. 
Materiały przedstawione stanowią zał. Nr 10 do protokołu. 
 
Radny Roman Pawłowski zapytał, czy budżet festiwalu został zamknięty (tak, a pozostałe 
koszty zostały sfinansowane przez sponsorów). Organizator Pan Szurmiej dał słowo, że nie 
będzie problemów jeśli chodzi o planowane środki. Wszelkie dodatkowe koszty będą pokryte 
ze środków pozyskanych. 
Łącznie festiwal kosztował z budżetu Gminy 1 212 793 zł mln zł. i pomnik Jana 
Machulskiego 56 050 zł + ubezpieczenie. 
Zdaniem Pana Szurmieja jest to kwota realna jak na imprezę medialną. 
PYTANIA:  
Radny Michał Sutyła: na pewno w mediach było słychać o festiwalu nieporównywalnie 
więcej niż w roku poprzednim, a takie było założenie Festiwalu Gwiazd, jest to najbardziej 
rozpoznawalna marka, która kojarzy się z Międzyzdrojami. 
 Radny Roman Pawłowski nie czuję się upoważniony do oceny artystycznej festiwalu, 
dlatego zwrócił się do Pana Szurmieja, czy jest zainteresowany na tym samym poziomie 
finansowania organizacją festiwalu  w latach kolejnych. 
Pan Szurmiej jest przekonany, że można stworzyć lepszy festiwal w ramach tych samych 
środków finansowych. 
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 Radna Beata Kiryluk uważa, że  w ofercie było za mało imprez, spektakli, obsada była   
często bardzo przypadkowa, artyści zbyt mało widoczni, koncerty muzyczne również są 
wielce dyskusyjne, ale ma nadzieję, że pierwsze koty za płoty i przy lepszym dopracowaniu 
można stworzyć coś lepszego. 
Pan Szurmiej zgodził się z częścią opinii wyrażonych przez radną, jednak jest to bardzo 
dyskusyjne kto czego oczekuje, myśli, że  każdy coś dla siebie wybierze. 
 
Radny Rafał Wolny dzieląc się swoją opinią wyraził dezaprobatę odnośnie organizacji 
festiwalu, uważa wręcz, że impreza  nie była warta tych pieniędzy.  
Dawid Szurmiej wyraził jednak przekonanie, iż kwota ta przełoży się na sponsoring                     
w kolejnych latach, a co za tym idzie jakość imprezy. Poza tym życzy, aby te popularne 
postaci same chciały przyjeżdżać do Międzyzdrojów, niekoniecznie na zaproszenie. Ma 
nadzieję, że ten milion przysłuży lepszemu poziomowi artystycznemu. 
Przewodniczący podziękował za obecność na sesji. 
 

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu i zmian w budżecie na 2009 rok.  
 
Tytułem wstępu głos zabrał Burmistrz, który uważa, że przedstawia kluczowy projekt 
uchwały. Niestety potrzebne są cięcia, które objawiły się już w momencie nieudanego 
przetargu na tzw. „Kawczą Górę”. Budżet tworzony był w październiku 2008, w sytuacji 
rodzącego się kryzysu światowego. Pokłosiem tego był kryzys w planowanych przez nas 
sprzedażach, choć rozmowy były prowadzone przez cały czas. W roku aktualnym nie 
wykonamy budżetu w dochodach, podatkach i dochodach państwa. Optymistyczne założenie 
to 90 % (pamiętamy obciętą subwencję 309 tys. zł., w tym były również podwyżki dla 
nauczycieli, utraciliśmy subwencję wyrównawczą i płacimy podatek Janosikowi, udziały            
w podatkach, możemy szacować na  ok. 2 mln zł mniej). Niestety nie jest to dobry moment na 
sprzedaże, nikt nie chce zamrozić takiej gotówki. Zatem zmuszeni jesteśmy, zdaniem 
Burmistrza  dostosować wydatki do dochodów. Musimy kontynuować inwestycje rozpoczęte, 
inne należy przesunąć na kolejne lata.  
Ubiegłoroczny budżet nie dawał nam oznak niebezpieczeństwa, założyliśmy pozyskanie 
środków z funduszy, aby aplikować o te środki musieliśmy założyć po stronie wydatków 
określone kwoty, zakładając całe wydatki po stronie dochodów i wydatków. Burmistrz 
przedstawił założenia priorytetowej inwestycji, jaką jest Promenada, Zdrojowa i Morska jako 
całość, nasz projekt oceniony jako pierwszy w województwie został jednak obcięty o ulice 
Zdrojową i Morską. Zatem wyd. 26 mln zł i dofinansowanie 40 %. W związku z czym, 
finansowanie ulic musi nastąpić z własnych środków. Stąd zapis promenady wg starych 
zapisów, po podpisaniu w aneksie urealnimy te kwoty.  Inwestycja zostanie zrealizowana 
etapami, należy rozpocząć ją na początku roku i kontynuować do maja. Myślimy o odcinku 
od kortów do Oceanarium, a od września następny odcinek.  
W przyszłym roku Burmistrz zaproponował, aby w ramach obligacji (5,5 mln zł), całość  
środków  przeznaczyć na ul. Nowomyśliwską (2,5 mln zł z obligacji, a pozostałe  środki 
otrzymamy z Urzędu Wojewódzkiego),  pozostałą  kwotę z obligacji  3 mln zł i po zgodzie na 
wyemitowanie  dodatkowo 4 mln zł., przeznaczyć na tę inwestycję  + ul. Zdrojowa i Morska. 
Kolejne planowane zadanie to szlak żeglarski (z urzędu marszałkowskiego i z budżetu 
naszego ok. 2-3 mln zł.). Składamy niebawem wniosek na ul. Kolejową, Norwida i Stromą.  
Nakłady finansowe na inwestycje są planowane na kwotę 1 700 000 zł. (jeśli nie rozpadnie się 
ZGWW) koszty administracji itp. To łącznie 18 mln do tego ul. Orla, Orzeszkowej                        
i Piaskowa, budynek Komunalny, Polna i zejście przy Promenadzie Gwiazd, Cmentarz,           
i inne wydatki. Mamy  zatem budżet 39 mln zł po stronie inwestycji, w tym 12 mln  środki 
zewnętrze, obligacje 7 mln zł , 18 mln zł środki własne. Do tego 25 mln wydatków bieżących,  
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i to nie jest gra o popularność tylko proste liczenie. Musimy zabezpieczyć środki własne. 
Burmistrz powiedział, że będzie chciał spotkać się z komisjami na etapie konstruowania 
budżetu. Burmistrz zaproponuje inne dodatkowe sprzedaże. Planujemy również wpisanie 
środków z podatku z Urzędu Morskiego, takie środki konsumują już inne gminy (Świnoujście 
i Stępnica), Biała Góra, wówczas by nam się bilansowały strony. Jednak na podstawie 
doświadczeń należy podejść do budżetu ostrożnie, ale bez rezygnowania ze środków 
zewnętrznych. Reasumując 32 - 35 mln  zł z inwestycjami, 7-10 mln zł corocznie jest to 
bezpieczne działanie. 
Burmistrz zaproponował autopoprawkę w punkcie 3 paragraf 2 900-90003-4300-01                   
„ uzupełnienie środków na oczyszczanie  miasta i gminy”, wobec tego, że zmieniła się opinia 
RIO w tym zakresie. Burmistrz zwrócił się z prośbą o przyjęcie projektu uchwały, choć nie 
czuje się  z tym komfortowo, bo nie jesteśmy jedyną Gminą, obcinane są dochody przez różne  
inne Gminy.  
Przewodniczący poprosił o stanowiska komisji  
Komisja RGiB – nie zajęła stanowiska w tej sprawie  
Komisja SKiS – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  
 
Przewodniczący otworzył dyskusję: 
PYTANIA: 
Radny Michał Sutyła zwracając się do Burmistrza powiedział, że niestety zapamiętał jedynie 
10 %  z wypowiedzi Burmistrza, dlatego prośba o przedstawienie na przyszłość materiału na 
piśmie. 
Burmistrz wyjaśnił, że wypowiedź jego nie dotyczyła projektu uchwały. 
 
Radny Roman Pawłowski jest przeciwnikiem wirtualnych budżetów i dlatego będzie 
głosował przeciwko. Plan inwestycyjny przyjęty przez Radę to dokument wirtualny, 
dostosowywany do potrzeb, tymczasem  możemy go ograniczyć do 4 pozycji. Dochody 
budżetowe zmniejszyliśmy w tym roku o  8 mln zł, teraz zmniejszamy o 17 mln zł , osobiście 
uważa, że lepiej wprowadzić środki do budżetu ,aniżeli ciąć budżet. 
 
Burmistrz przedstawił Radzie  materiał na piśmie, który stanowi zał. Nr 11 do protokołu. 
Pokazywaliśmy konieczne zadania i realne dowody, gdyż mieliśmy prawo przypuszczać, że 
nam się uda, wszak było to wszystko realnie  wyliczane. 
 
Radna Teresa Purgal uważa, że w projekcie jest dużo zadań inwestycyjnych podległych 
jednostek. Radna zapytała w związku z tym, czy było to uzgadniane z poszczególnymi 
kierownikami. 
Burmistrz uzgadniał z kierownikami placówek, najbardziej poszkodowane jest  Gimnazjum.  
 
Radny Rafał Wolny uważa, że budżet realny to taki , kiedy dochody są wyższe od wydatków 
bieżących. 
 Zwolennikiem takich realnych budżetów jest również radny Kazimierz Drzewiecki, 
mamy świadomość, że jeżeli Rada nie przyjmie  proponowanego projektu zmian do budżetu, 
Burmistrz nie wykona budżetu, co poskutkuje z kolei  oceną absolutoryjną. Zdaniem radnego 
brakuje konsekwencji  logicznego myślenia jeśli chodzi projekty unijne, osobiście proponuje 
wstrzymać się i wybrać te priorytetowe inwestycje, wykreślając pozostałe, gdyż                           
w przeciwnym razie nie będzie nas stać na ich wykonanie. 
  
Przewodniczący zamknął dyskusję poddając pod głosowanie wprowadzone przez Burmistrza 
autopoprawki polegające na tym, że dokonuje się zmiany w  punkcie 3, paragraf 2 - 900-



 

 13 1

1
90003-4300-01„ uzupełnienie środków na oczyszczanie miasta i gminy, za zmianą 
opowiedziało się 11 radnych, przeciwko był 1 radny, wstrzymała się od głosu jedna osoba 
(Obecnych na sali 13 radnych,  wyszedł Adam Jakubowski).  
Całość uchwały wraz z prowadzoną zmianą poddana została pod głosowanie i uzyskała 10 
głosów, przeciwko opowiedziały się 3 osoby (obecnych na sali 13 osób).  
 
Uchwała Nr XLIII/433/09  stanowi zał. Nr 12 i 13 do protokołu. 
 
 

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV / 323 / 08 Rady Miejskiej 
w Międzyzdrojach z dnia  29. 12. 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Międzyzdroje na 2009 rok.  
 

Zagadnienie referowała Skarbnik Gminy Agnieszka Francukiewicz, zgodnie z uzasadnieniem 
do projektu uchwały. 
Burmistrz dodał, że jeśli chodzi o planowaną Galerie Molo jesteśmy obok Szczecina, 
Koszalina i  Świnoujścia liderami projektu ”JESSICA”, który opiera się na zwrotnych 
środkach  z Inwestycyjnego  Banku Europejskiego, poręczonego przez Urząd Marszałkowski, 
z dogodnym oprocentowaniem do wysokości inflacji. Chodzi o działania inwestycyjne 
dochodowe, co jest dodatkowo premiowane. W tym celu odbędzie się konkurs, na który 
trzeba będzie przygotować projekt rewitalizacji, który stanie do konkursu. 
STANOWISKA KOMISJI  

1. Komisja RGiB opowiedziała  się za przyjęciem projektu uchwały. 
2. Komisja SkiS opowiedział się za przyjęciem projektu uchwały. 

 
Przewodniczący zamknął dyskusję poddając pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem 
opowiedziało się 9 radnych, przeciwko były 3 osoby. 
 
Uchwała Nr XLIII/434/09 stanowi zał. Nr 14 i 15 do protokołu. 
 
--------------------------------    Przewodniczący ogłosił 10 min. przerwę ----------------- 
 
Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady, zgłaszając wniosek formalny o wprowadzenie 
w poz.28 porządku posiedzenia projekt uchwały w sprawie skargi Pana Kazimierza 
Osowskiego na działalność Burmistrza jako Wspólników MTBS Sp.z o.o, za przyjęciem 
wniosku opowiedziało się 11 radnych, wstrzymała się  osoba (obecnych na sali 12 radnych) 
Wniosek przeszedł.  
 
Przewodniczący przystąpił do kontynuacji porządku obrad.  
 

10. Projekt uchwały w sprawie zgody na zawarcie przez Gminę Międzyzdroje 
umowy o dofinansowanie projektu p.n. „Wprowadzenie nowej formy 
turystycznego zagospodarowania Promenady Gwiazd w Międzyzdrojach”.  

 
Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz, a stanowi ono uzasadnienie do projektu 
uchwały. 

1. Komisja RGiB opowiedziała  się za przyjęciem projektu uchwały. 
2. Komisja SkiS opowiedział się za przyjęciem projektu uchwały. 
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Przewodniczący zamknął dyskusję poddając pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem 
opowiedziało się 12 radnych (obecnych na sali 12 radnych). 
 
Uchwała Nr XLIII/435/09 stanowi zał. Nr 16 i 17 do protokołu. 
  

11. Projekt uchwały w sprawie skargi Pani Ryszardy Perlińskiej z dnia 22.04.2009 r. 
na czynności oraz zaniechania Burmistrza Miasta. 
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Kazimierz Drzewiecki przedstawił skargę Pani 
Ryszardy Perlińskiej na działalność Burmistrza zapoznając radnych z uzasadnieniem 
wypracowanym przez Komisję Rewizyjną. Uzasadnienie stanowi zał. Nr 18. 
 
Wobec braku  głosów w dyskusji Przewodniczący zamknął dyskusję poddając pod 
głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem opowiedziało się  12 radnych. 
 
Uchwała Nr XLIII/436/09 stanowi zał. Nr  19 i 20 do protokołu. 
 

12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości na okres 
przekraczający trzy lata (Bożena Sokół, Elżbieta Oleska).  

 
Ponieważ sprawa ta była omawiana na połączonych posiedzeniach komisji Rady - powiedział 
Zastępca Burmistrza Mateusz Flotyński, dopełniamy postanowień niniejszym projektem 
uchwały, uchylając uchwałę i dodając funkcję.  
Przewodniczący zwrócił się o stanowiska komisji: 

1. Komisja RGiB opowiedziała  się za przyjęciem projektu uchwały. 
2. Komisja SKiS opowiedział się za przyjęciem projektu uchwały. 
 

Przewodniczący zamknął dyskusję, poddając pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem 
opowiedziało się 8 radnych, wstrzymały się od głosu 4 osoby (obecnych na sali 12 radnych). 
 
Uchwała Nr XLIII/437/09 stanowi zał. Nr 21 i 22 do protokołu. 
 

13. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXX / 286 / 08 Rady Miejskiej    
w Międzyzdrojach z dnia  9 października 2008 r. w sprawie ustalenia 
minimalnych stawek czynszu za dzierżawę nieruchomości położonych na terenie 
Gminy Międzyzdroje (0,50 oraz 0,60). 

 
Zgodnie z sugestiami komisji rozdzielono zaproponowany wcześniej projekt uchwały na dwa 
projekty, które Burmistrz przedłożył w ramach zgłoszonych autopoprawek do porządku sesji. 
Tym sposobem  stawki czynszu za dzierżawę w przypadku ul. Nowomyśliwskiej oraz 
Państwa Sokół i Olewskich będą rozdzielone. 
Radny Roman Pawłowski zapytał o ekwiwalentność, wg stawek obowiązujących – 
Wiceburmistrz poinformował, że za dzierżawę uiszczano 29 tys. zł  rocznie, natomiast po 
zmianie wzrasta ta kwota  2-krotnie. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 6 
radnych, przeciwko był 1 radny, wstrzymało się od głosu 5 radnych. Uchwała została 
przyjęta. 
Uchwała Nr XLIII/438/09 stanowi zał. Nr 23 i 24 do protokołu. 
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14. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXX / 286 / 08 Rady Miejskiej w 

Międzyzdrojach z dnia  9 października 2008 r. w sprawie ustalenia minimalnych 
stawek czynszu za dzierżawę nieruchomości położonych na terenie Gminy 
Międzyzdroje( 5,10 oraz 63,48 itp.) 

 
Zagadnienie referował Zastępca Burmistrza Mateusz Flotyński, który  wyjaśnił, że komisja 
Pani Beaty Kiryluk wnioskowała o zmianę stawki dzierżawy z 20 gr na 50 gr. 
 Zdaniem Piotr Wójcika nie jest to prawidłowa forma zbycia, osobiście jest za 
przetargiem,  dlatego będzie głosował przeciwko.  
Przewodniczący zamknął dyskusję poddając pod głosowanie wprowadzoną autopoprawkę 
0,50 zł.; za opowiedziało się 10 radnych przeciwko 2 radnych (głosowało 12 radnych 
obecnych na sali).  
Projekt uchwały wraz z wprowadzoną autopoprawką  poddany pod głosowanie uzyskał 10 
głosów za przyjęciem, przeciwko głosowały 3 osoby. 
 
Uchwała Nr XLIII/439/09 stanowi zał. Nr 25 i 26 do protokołu. 
 

15. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości  
do 30 września 2010 r. (parking przy ul. Niepodległości, działka nr  
563/1,563/3,563/4, 3563/5 i 563/6 o pow. 2.500 m ²). 
 

STANOWISKA Komisji  
1. Komisja RGiB opiniowała pozytywnie z autopoprawką Burmistrza projekt uchwały, 

w wyniku sugestii komisji odnośnie podpisania umowy na 3 lata oraz przetarg 
ograniczony do mieszkańców Międzyzdrojów. 

2. Komisja SKiS zaopiniowała pozytywnie podtrzymując stanowisko wypracowane 
przez komisje jw.   
 

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do obecnego na posiedzeniu radcy prawnego 
Pana Podleśnego, co myśli o takim  ograniczeniu, gdyż osobiście wychodzi z założenia, że nie 
jest to całkiem prawidłowe posunięcie. 
Mecenas wypowiadając się w powyższej sprawie przytoczył art. 40 ust. 2a ustawy                        
o gospodarce nieruchomościami jak również zapisy konstytucji, w świetle których takie 
ograniczanie nie jest słusznym posunięciem. 
 Radny Piotr Wójcik wychodzi z założenia, że skoro jest taka interpretacja prawna, to 
tego należy się trzymać. 
Przewodniczący poddał po głosowanie  wprowadzone autopoprawki: 
      1)   w tytule należy dopisać w trybie przetargu ograniczonego do mieszkańców.  

2) w paragrafie 1 „do 3 lat  w trybie przetargu ograniczonego”. 
3) Powyższe poprawki  poddano pod głosowanie; za przyjęciem opowiedziało się 11 

radnych, wstrzymała się 1 osoba. Całość uchwały wraz z wprowadzona autopoprawką  
poddano pod głosowanie, za przyjęciem opowiedziało się 10 radnych, wstrzymały się 
2 osoby. 
 
Uchwała Nr XLIII/440/09 stanowi zał. Nr 27i 28 do protokołu. 
 

16. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
na okres przekraczający trzy lata  na okres 10 lat. (toaleta i sklep przy ulicy 
Światowida 6, działka nr 252 o pow. 216 m ²),zał. Nr 29 
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Zagadnienie referował Wiceburmistrz, chodzi o uporządkowanie tego miejsca . 
 
STANOWISKA KOMISJI  

1) Komisja RGiB proponuje przetarg nieograniczony na okres 10 lat, widząc 
konieczność zachowania istniejących toalet, przystosowanych dla osób 
niepełnosprawnych w parterze, natomiast  na piętrze część handlowa. 

2) Komisja SKiS głosowała za przyjęciem uchwały 2 głosami, przeciwko 2 głosami, 
wstrzymały się od głosu 2 osoby. 
 

Radna Teresa Purgal uważa  osobiście, iż toalety nie spełniają tam swojej funkcji. 
 
Zdaniem radnego Michała Sutyły planowana sprzedaż sąsiadującego DW „Polino” być może 
otworzy możliwość pozyskania tego terenu jako całościowej  działki, może zatem należy 
pomyśleć o przedłużeniu dzierżawy istniejącemu podmiotowi, ew. skrócić okres dzierżawy 
do 3 lat. 
 Zdaniem radnego Janusza Piłata nie jest to celowa dzierżawa 3 letnia, gdyż nikt nie 
będzie inwestował w obiekt, który wymaga modernizacji. 
Obecny na posiedzeniu dotychczasowy dzierżawca obiektu poinformował radnych, że przed 
10 laty obiekt ten był w tragicznym stanie, wymagał niemałych nakładów. Aktualnie ma 
zatwierdzony plan nadbudowy i miał w planach jego rozbudowę, jednak nigdy nie miał 
pewności co do dalszego użytkowania, dlatego nie podjął działań. Planował w tym miejscu 
zrobienie lokali biurowych dlatego zainteresowany jest dalszą umową i realizacją 
przedsięwzięcia, co można obwarować stosownymi zapisami w umowie. 
 
 Przewodniczący Rady wnioskuje, wobec rozlicznych kontrowersji w przedmiotowym 
temacie, przełożenie projektu uchwały na kolejną sesję  i skierowanie jej do dalszych prac 
komisji; za wnioskiem opowiedziało się 6 radnych, przeciwko była 2 radnych, wstrzymał się 
1 osoba. WNIOSEK został przyjęty.  
 Kolejny wniosek zgłoszony przez Przewodniczącego Rady Miejskiej Michała Sutyły 
dotyczył przerwania obrad sesji, w związku z bardzo późną porą i niemałą ilością punktów 
porządku do realizacji  i wznowienia jej 30.09.2009 r. o godz. 15.20 w sali konferencyjnej 
UM przy ul. Książąt Pom. 5, za wnioskiem opowiedziało się 12 radnych, przeciwko była 1 
osoba,  obecnych na sali 13 radnych. 
Wobec powyższego Przewodniczący zarządził przerwę w obradach od godziny 19.30  
29.09.2009 r. do  godziny 15.30 30.09.2009 r.  
 
WZNOWIENIE OBRAD SESJI w dniu 30.09.2009 r. o godz. 13.00  
 
Przewodniczący wznowił obrady sesji rozpoczęte w dniu 29.09.2009 r. stwierdzając 
wymagane quorum. Nieobecni radni: Mateusz Bobek, Andrzej Kościukiewicz, Teresa Purgal, 
Adam Wróbel, Piotr Wójcik Stan radnych na sali 9 osób, spóźnienie zapowiedział radny 
Roman Pawłowski. 
 

17. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
(na okres 3 lat – lokal użytkowy  na ul. Zwycięstwa 3 o pow.52,97 m² , dz. Nr 
163/5).  

 
Tytułem wstępu głos zabrał Zastępca Burmistrza Pan Mateusz Foltyński. 
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 STANOWISKA Komisji: 

1. Komisja RGiB opiniowała pozytywnie z poprawką odnośnie trybu 
bezprzetargowego  z przeznaczeniem na prowadzenie kwiaciarni. 
2.     Komisja SKiS  zaopiniowała pozytywnie.   
 

Radny Kazimierz Drzewiecki przypomniał, że Pani Lewandowska udostępniła swoje  
poprzednie miejsce na ul. Światowida na rzecz budowy MTBS, zatem istnieją względem niej 
pewne zobowiązania, z których należy się wywiązać. 
 Radny Michał Sutyła zapytał o realizację umowy pana Lecha Bartosiewicza, czy 
zdołał wywiązać  się z przyjętych zobowiązań? 
Zastępca Burmistrza Mateusz Flotyński wyjaśnił, że niestety nie może dojść do spotkania              
z zainteresowanym, jednak terminy biegną i jeżeli nie będzie miał pozwolenia na budowę, 
umowa zostanie zerwana. 
 Na pytanie radnego Michała Sutyły, czy mogą zgłaszać  się inni zainteresowani, skoro 
jest to przetarg nieograniczony, Pan Flotyński odpowiedział, iż będzie ogłoszenie, jeśli ktoś 
się zgłosi to zostanie to na pewno wzięte pod uwagę.  
 
Burmistrz zaproponował wprowadzenie autopoprawek do projektu uchwały: 

1) w tytule zapis ,,w trybie bezprzetargowym”, za przyjęciem opowiedziało się 8 
radnych, przeciwko była 1 osoba. 

2) W paragrafie 1 „w trybie bezprzetargowym z przeznaczeniem na prowadzenie 
kwiaciarni”; za poprawką opowiedziało się 7 radnych, przeciwko 1 radny, wstrzymał 
się od głosu 1 radny. 

 
Całość uchwały wraz z wprowadzonymi poprawkami Przewodniczący poddał pod 
głosowanie, za przyjęciem opowiedziało się 7 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

 
  Uchwała Nr XLIII/441/09 stanowi zał. Nr 30 i 31 do protokołu. 
 

18. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie  nieruchomości  
na okres do 30 września 2010 r. (3.000 m², 2000 m² -  usługi parkingowe przy ul. 
Niepodległości i Komunalnej). 
 

Zagadnienie referował Zastępca Burmistrza Mateusz Flotyński, który wyjaśnił, że w tym 
miejscu zawsze były parkingi. Aktualnie wpłynęły dwa wnioski na przedmiotowy teren.  

 
----------stan radnych 13 osób, dołączył radny W. Kotwica ------------------- 
 
STANOWISKA KOMISJI 

1) komisja RGiB – opowiedziała się pozytywnie za projektem uchwały, zgłaszając 
wniosek o ,,przetarg ograniczony do Mieszkańców Gminy” 

2) Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie za projektem uchwały. 
 

Na pytanie Przewodniczącego od kiedy jest to dzierżawione łącznie, Zastępca Burmistrza 
Mateusz Flotyński wyjaśnił, że chodzi o to, aby  oddać teren w jedne ręce, natomiast  uchwała 
daje możliwość rozdziału  jeśli  zgłosi się  więcej chętnych. 
Burmistrz zgłosił autopoprawkę, którą Przewodniczący poddał pod głosowanie: 

1) w tytule: ,,w trybie przetargu ograniczonego do mieszkańców”; za przyjęciem 
opowiedziało się 8 radnych,  wstrzymała się 1 osoba (na sali obecnych 9 radnych). 
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2) w paragrafie 1 „w trybie przetargu  ograniczonego dal mieszkańców Gminy”; za 

przyjęciem opowiedziało się  8 radnych, wstrzymała się od głosu 1 osoba. 
Całość uchwały wraz z wprowadzonymi autopoprawkami poddano pod głosowanie, za 
przyjęciem opowiedziało się 8 radnych, wstrzymała się od głosu 1osoba (stan radnych na sali 
9 osób). 
 
 Uchwała Nr XLIII/442/09 stanowi zał. Nr 32 i 33 do protokołu. 
 

19. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
w trybie bezprzetargowym ( na okres do 30 września 2010 –  pole namiotowe 
przy ul. Niepodległości  o pow. 10 300 m², dz. Nr 563/1,563/3,563/4, 563/5, 563/6 ).  
 

Kolejna uchwała dotycząca pola namiotowego w trybie bezprzetargowym – powiedział 
Mateusz Flotyński, chodzi o poniesione nakłady długoletniego dzierżawcy tego terenu.  
 
STANOWISKA KOMISJI 

1) Komisja RGiB – opowiedziała się pozytywnie za projektem uchwały, proponując 
dzierżawę  do 3 lat wobec planów dzierżawcy dotyczących kolejnych niezbędnych 
nakładów finansowych. 
2) Komisja SKiS opowiedziała się pozytywnie za projektem uchwały, popierając 
propozycję komisji jw. 

Wiceburmistrz zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały, informując, że w umowie zostanie 
zastrzeżone ew. wcześniejsze jej rozwiązanie, gdyby zaistniała taka konieczność.  

1) do 3 lat – za przyjęciem opowiedziało się 8 radnych, wstrzymała się  1 osoba. 
 
Na pytanie radnego Janusza Piłata co w kwestii zamiany terenu  z „Adler Schiffer” Burmistrz 
powiedział, że wszystko zależy od Rady, poza tym jedno drugiemu nie przeczy. 
Całość uchwały wraz z autopoprawką; za przyjęciem opowiedziało się 8 radnych, wstrzymała 
się 1 osoba. 
 
Uchwała Nr XLIII/443/09 stanowi zał. Nr 34 i 35 do protokołu. 

 
20. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

drogowej ( dojazd do trafostacji Enea Operator  przez parking MDK ul. Boh. 
Warszawy 20, dz. Nr 219 i 223 o pow.2.803 m²).  
 

Zagadnienie referował Wiceburmistrz informując, że jest to działka ENEI i chodzi o dojazd 
do uzdrowiska. Uciążliwość dla MDK byłaby nieznaczna. 
STANOWISKA KOMISJI  

1) Komisja RGiB zaopiniowała negatywnie przedmiotowy projekt uchwały uznając, iż 
skoro Enea nie otrzymała jeszcze odpowiedzi od uzdrowiska to można się jeszcze 
wstrzymać z decyzją. 

2) Komisja SKiS zaopiniowała projekt uchwały negatywnie (za 2, przeciwko 2, 
wstrzymało się od głosu 2). 
------------------ stan radnych 10 osób, dołączył Roman Pawłowski------------ 
 

Radny Wiesław Kotwica uważa, że z dojazdem do trafostacji z której  zasilana jest połowa 
promenady, popsujemy parking MDK, tymczasem można dojechać śmiało z innej strony. 
Osobiście  uważa, że sprawa została zaniedbana. 
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Opinię taką potwierdził również radny Roman Pawłowski, który uważa, że można było 
zadbać o dojazd do trafostacji przy budowie „Aurory”, może należy zaproponować, aby 
właściciele hotelu umożliwił rozwiązanie tego problemu, w ramach korzystnych warunków 
terenowych jakie otrzymał od miasta. 
 Burmistrz wyjaśnił, iż  cała dokumentacja i wszelkie ustalenia  w tej sprawie dotyczą 
poprzedniej kadencji, dlatego nie czuje się odpowiedzialny za tę zastałą już sytuację.  
Osobiście uważa, odpowiadając na pytanie radnego Janusza Piłata, że  współpraca układa się 
dobrze, choć wiadome jest, że każdy broni swoich interesów, choć nie ma żadnych zatargów. 
 
 Radny Rafał Wolny uważa, że zawsze w takiej sytuacji pozostaje jeszcze możliwość 
wystąpienia do sądu, jest to również problem miasta.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem opowiedział się              
1 radnych, przeciwko 4 radnych, wstrzymała się 5 radnych.  Uchwała nie przeszła, stanowi 
zał. Nr 36. 
 

21. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości (ul. Orla 
– poprawa warunków zagospodarowania, dz. Nr 59 o pow. 50 m ²). 

 
Wiceburmistrz wyjaśnił, że jest to działka samodzielna, chodzi o poprawienie warunków. 
 
STANOWISKA KOMISJI  

1) Komisja RGiB opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 
2) Komisja SkiS opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 

 
Radny Jan Burzyński składał wniosek o zdjęcie z porządku obrad, wniosek nie przeszedł, ale 
uważa, że są tam nieścisłości i należy  zdjąć uchwałę z porządku.  
 Wiceburmistrz wyjaśnił, że wskazywane nieścisłości dotyczą działki sąsiedniej, ulica 
„wcina” się w działkę 76 b. Gmina wystąpiła do starostwa w sprawie sprostowania granic, ale 
nie ma to nic wspólnego z działką tematyczną.  
 Zdaniem radnego Romana Pawłowskiego jeśli sprawa jest sporna, to może należy 
projekt odłożyć do wyjaśnienia. 
 Sprostowanie granic może trwać długo – powiedział Mateusz Flotyński, jeśli będą 
wątpliwości to i tak uchwała nie zostanie zrealizowana. Poza tym nie jesteśmy właścicielami 
gruntu, zatem nie jesteśmy stroną w sprawie.  
 
Przewodniczący zamknął dyskusję, poddając pod głosowanie  projekt uchwały, za przyjęciem 
opowiedziało się 5 radnych, przeciwko 4 radnych (głosowało 9 radnych obecnych na sali). 
 
Uchwała Nr XLIII/444/09 stanowi zał. Nr 37 i 38 do protokołu. 
 

22. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Międzyzdroje do 
stowarzyszenia pn. Lokalna Grupa Rybacka Zalew Szczeciński z siedzibą w 
Świnoujściu.  

 
Powstałe Stowarzyszenie ma na celu opracowanie i wdrożenie wizji zrównoważonego 
rozwoju obszarów rybackich na terenie gmin: Świnoujście, Międzyzdroje, Wolin oraz 
Stępnica prowadzącej do poprawy jakości życia społeczności związanych z rybactwem. 
Liderem projektu jest Świnoujście. 
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STANOWISKA KOMISJI:  

1)Komisja RGiB opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 
2)Komisja SkiS opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 
 

Na pytanie radnego Michała Sutyły, czy przy opracowywaniu statutu uczestniczyli 
przedstawiciele rybactwa Wiceburmistrz powiedział, że byli oczywiście włączeni do tematu,  
radny uznał  również, że zbyt późno to się stało, jednak Mateusz Foltyński wyjaśnił, że 
brakowało wcześniej stosownych rozporządzeń. 
Radny Roman Pawłowski postawił wniosek formalny o zamknięcie dyskusji, za wnioskiem 
opowiedziało się 8 radnych, przeciwko było 2 radnych. 

 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem opowiedziało się             
8 radnych, przeciwko projektowi były 2 osoby.  
 
Uchwała Nr XLIII/445/09 stanowi zał. Nr 39 i 40 do protokołu. 

  
23. Projekt uchwały w sprawie porozumienia gmin – założycieli stowarzyszenia pn. 

Lokalna Grupa Rybacka Zalew Szczeciński z siedzibą w Świnoujściu 
dotyczącego opracowania lokalnej strategii rozwoju obszarów rybackich 
(LSROR).  

 
STANOWISKA KOMISJI  

1) Komisja RGiB opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 
2) Komisja SkiS  opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 
  

Radny Michał Sutyła zapytał w następujących kwestiach: 
- kto uczestniczył w spotkaniu 19 V 2009 r., 
-  jakie zapadły uzgodnienia w tej sprawie, 
- czy są znane inne grupy o podobnym przesłaniu, czy będziemy uczyli się na własnych 
błędach, 
- w § 3 pkt. 1 projektu uchwały  brakuje kwoty, prośba o uzupełnienie porozumienia, 
- czy w budżecie zostały zabezpieczone środki (tak).  
Burmistrz poinformował, że w spotkaniu uczestniczyli przedstawiciele gmin: Pan Szczodry, 
Pan Jasiewicz, wójt Nowego Warpna i Stępnicy . 
Ideą całego spotkania było pozyskanie środków oraz zwrócenie się do Gmin z zapytaniem, 
czy są zainteresowani IV osią. 
Umowę negocjuje prezydent, natomiast w miejsce wykropkowane należy wpisać kwotę 
39,999,97 zł.   
Na tym zamknięto dyskusję.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 8 
radnych, przeciwko były 2 osoby. 
 
Uchwała Nr XLIII/446/09 stanowi zał. Nr 41 i 42 do protokołu. 

 
24. Projekt uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody (buk przy ul. 

Tysiąclecia PP 3). 
 

 STANOWISKA KOMISJI  
1) Komisja RGiB opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 
2) Komisja SkiS  opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 
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Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 
8 radnych, przeciwko była 1 osoba, wstrzymał się 1 osoba.  
 

      Uchwała Nr XLIII/447/09 stanowi zał. Nr 43 i 44 do protokołu. 
 

25. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI / 349 / 09 Rady Miejskiej                     
w Międzyzdrojach z dnia 12 lutego 2009 r. w sprawie zatwierdzenia zestawienia 
przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej na rok 2009.  

 
Zagadnienie referował Zastępca Burmistrza Mateusz Foltyński wyjaśniając, czym 
podyktowane są przedmiotowe zmiany.  
Na pytanie skąd konieczność opracowania studium uwarunkowań ilościowych 
zaopatrywania w wodę Gminy Międzyzdroje, Zastępca Burmistrza odpowiedział, że stało 
się tak w związku z  Kodrąbkiem. Na dzisiaj Gmina nie wie ile będzie potrzebowała wody 
z tego ujęcia i w jakim stopniu będzie w nim uczestniczyła. Jest osoba, która się tym 
zajmie. 
 Na pytanie radnego Romana Pawłowskiego, jak to się ma do opracowania zrobionego 
przez Firmę BBF, czy to znaczy, że materiał ten nadaje się do kosza, Burmistrz 
odpowiedział, iż opracowanie to obowiązywało na etapie kiedy nie było jeszcze studium, 
choć zdaniem radnego Rafała Wolnego dane z BBF obowiązywało na dany moment, 
dzisiaj należy je uaktualnić. 
 

      STANOWISKA KOMISJI  
1) Komisja RGiB opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 
2) Komisja SKiS  opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 
10 radnych. 
 

      Uchwała Nr XLIII/448/09 stanowi zał. Nr 45 i 46 do protokołu. 
 
26. Projekt uchwały w sprawie zmian w składzie Komisji Rozwoju Gospodarczego     

i Budżetu (powołanie Michała Sutyła w skład komisji), zał. nr 47 
 
      STANOWISKA KOMISJI  

1) Komisja RGiB opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 
2) Komisja SKiS  opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem opowiedziało się  
9 radnych, przeciwko była 1 osoba. 
 

      Uchwała Nr XLIII/449/09 stanowi zał. Nr 48 i 49 do protokołu. 
 
27. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa procesowego do 

reprezentowania Rady Miejskiej w postępowaniu przed Wojewódzkim Sądem 
Administracyjnym w Szczecinie. 
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      W związku ze skargą  pana Ryszarda Wojdana z dnia 13.07.2009 r. na uchwałę 
Rady Miejskiej Nr XXXVIII/361/09 z dnia 26 marca 2009 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż nieruchomości udziela się pełnomocnictwa panu Zbigniewowi 
Olechowi. 

 STANOWISKA KOMISJI  
1) Komisja RGiB opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 
2) Komisja SKiS  opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 

 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem opowiedziało 
się  9 radnych, przeciwko była 1 osoba. 

 
 Uchwała Nr XLIII/450/09 stanowi zał. Nr 50 i 51 do protokołu. 

 
28. Projekt uchwały w sprawie skargi Kazimierza Osowskiego na działalność 

Burmistrza Międzyzdrojów. 
 

Zagadnienie omówił Przewodniczący komisji Rewizyjnej Kazimierz Drzewiecki, który 
wyjaśnił, dlaczego sprawa tak długo się ciągnie, odczytał opinię prawną przygotowaną 
przez Kancelarię obsługującą Gminę, zał. Nr 50 do protokołu.  
Przewodniczący przedstawił radnym uchwałę, w której Rada ma uznać swoja właściwość 
(bądź nie) do rozpatrywania przedmiotowej skargi, poddając pod głosowanie, za 
przyjęciem opowiedziało się  7 radnych, przeciwko było 3 radnych. 

  
  Uchwała Nr XLIII/451/09 stanowi zał. Nr 52 i 53 do protokołu. 

 
29. Interpelacje radnych. 

 
Interpelację zgłosił Radny Roman Pawłowski, stanowi ona zał. Nr 54 do protokołu.  
 

30. Wnioski i skargi Mieszkańców Gminy. 
 
Radny Michał Sutyła upoważniony przez mieszkańca ul. Spokojnej zapytał                        
o zagospodarowanie terenu przy tzw. Dębie Karczmarz . 
Burmistrz poinformował, że jest przygotowany projekt techniczny z ukształtowaniem 
terenu. Koszt zagospodarowania kształtuje się  w wys. 60 tys. zł., decyzja zależy od Rady.  
 Zdaniem Radnego Romana Pawłowskiego należy ew. partycypować w kosztach, 
natomiast Radny Kazimierz Drzewiecki widzi konieczność spotkania z mieszkańcami             
w tej sprawie. 

 
31. Zakończenie sesji Rady Miejskiej. 

 
Przewodniczący zamknął obrady XLIII Sesji Rady Miejskiej w Międzyzdrojach, 
odbywającej się  w dniach 29 i 30 września 2009 r. 

     Na tym protokół zakończono. 
 
Protokółowała. 
M.Nurkowska 

 
  


